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Betreft Stakeholderbijeenkomst productverbetering en 

voedselkeuzelogo 
Vergaderdatum en -tijd 17 januari 2023, 14:30 - 16:00 

Vergaderplaats Via Webex 

Aanwezig  Vanuit de Stakeholders: T. Cammelbeeck 

(Consumentenbond), C. Grit (FNLI), M. Jansen 

(CBL), E. Martens (RIVM), I. Roosenbrand (CBL), 

I. Tiesinga (FNLI), J. Vis (Voedingscentrum), K. 

Witte (RIVM), M. Zeilstra (Hartstichting)  

Vanuit VWS: S. Baljé, M. van Delft, N. Gras, A. 

Hoogeveen, V. Sannes (voorzitter), A de Vries. 
Afwezig N. Barkhof (KHN), L. Dirven (Veneca), H. Klerken 

(VWS), M. Kneppers (FNLI), J. Lok (LNV), E. 

Oldenhuis (FNLI), H. Uitslag 

(Consumentenbond), H. van der Sprong (LNV) B. 

Rootsaert (NVD), M. Ubbink (SGF). 

  

  

1. Opening en mededelingen 
 

De voorzitter heet iedereen welkom. Een aantal nieuwe deelnemers stelt zich 

voor. Vanuit VWS zal ook Sander Baljé aansluiten bij het stakeholdersoverleg. Hij 

neemt deze taken over van Miranda Vroom die overgestapt is naar de directie 

Sport van VWS. 

 
2. Vaststellen conceptverslag 23-08-2022 

 

Het bij de agenda gevoegde conceptverslag geeft geen aanleiding tot opmerkingen 

en is daarmee definitief vastgesteld.  

 
3. Voedselkeuzelogo 

 

De voorzitter schetst de stappen die sinds einde afgelopen zomer zijn gezet. VWS 
gaat de maanden januari en februari benutten om zoveel mogelijk input te 
verzamelen van stakeholders naar aanleiding van het advies van de 
Gezondheidsraad van 29 november 2022 over de evaluatie van het algoritme van 
Nutri-Score. De voorzitter maakt een rondje langs de deelnemers die kunnen 
aangeven wat ze van het advies vinden.  
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Volgens het Voedingscentrum laat het advies zien dat er relatief veel discrepanties 
zijn tussen de Schijf van Vijf en de Nutri-Score en dat geeft volgens het 

Voedingscentrum problemen in de voorlichting. Ook kunnen bij Nutri-Score A en B 
nog ongezonde voedingsstoffen zijn toegevoegd in producten en dat staat haaks 
op de Nationale Aanpak Productverbetering (NAPV). Het Voedingscentrum vindt 
dat Nutri-Score pas moet worden ingevoerd als het advies van de 
Gezondheidsraad is opgevolgd. Daarnaast vraagt het Voedingscentrum zich af of 
de EU de Nutri-Score gaat kiezen als Europees voedselkeuzelogo. 

 
De FNLI is van mening dat het niet zo’n groot probleem is dat de Schijf van Vijf en 
Nutri-Score niet perfect op elkaar aansluiten omdat de Schijf van Vijf is bedoeld 
voor het totale voedingspatroon en Nutri-Score voor een individueel product. Er 
kunnen wel een paar zaken verbeterd worden, maar over het algeheel vindt de 
FNLI het advies van de Gezondheidsraad positief.  
De Consumentenbond is blij met de aanpassingen die voorgesteld worden door de 

Gezondheidsraad. De stappen die de Gezondheidsraad voorstelt zijn goed om het 
systeem steeds verder te finetunen. Het gaat de goede kant op en het is fijn dat 
de Nutri-Score al zo goed mogelijk aansluit op de Schijf van Vijf. Het kan niet een 
één op één systeem worden. Je kunt niet met één systeem alles oplossen.  
Het RIVM wijst op een tweetal aandachtspunten. Nutri-Score wordt al in 
supermarkten deels ingevoerd; hoe gaan we hiermee om? Een tweede 
aandachtspunt is dat aanpassing van de algoritmes internationaal veel tijd kost. 

Volgens de Hartstichting is de Nutri-Score vooral verwarrend. Consumenten 
begrijpen het niet en de vraag is of het echt werkt. Ongezonde producten kunnen 
toch een A of B-score krijgen. De Schijf van Vijf zou leidend moeten zijn. Nutri-
Score maakt dat complex. Het is ook verwarrend dat er producten in 
winkelschappen liggen met het oude algoritme.  
Bij het CBL is het gezondheidsraadadvies positief ontvangen. De Nutri-Score is 

een goede prikkel voor herformulering. Op basis van de pilots blijkt de 
meerwaarde van Nutri-Score. Het CBL wacht op het vernieuwde algoritme van de 
dranken. 
In reactie op de input geeft VWS aan goed te volgen wat er in Europa gebeurt. De 
inschatting is dat niet zomaar opeens een ander logo tevoorschijn zal komen. De 
Gezondheidsraad heeft aangegeven dat de Nutri-Score een bruikbaar logo is, 
maar dat nog huiswerk nodig is om het te perfectioneren. De Gezondheidsraad 

houdt open of je dat huiswerk voor of na de invoering doet. De komende maand 

zal een afweging worden voorgelegd aan de staatssecretaris waarbij de reacties 
zoals hier gedeeld zullen worden meegenomen. VWS ziet de Nutri-Score als één 
van meerdere maatregelen. De staatssecretaris heeft in december een belangrijke 
brief gestuurd naar de Tweede Kamer met een heel pakket aan maatregelen.  
Het Voedingscentrum vult aan dat de Nutri-Score niet voor 100% overeen hoeft te 
komen met de Schijf van Vijf. Er zijn nog wel te veel pijnpunten, onder andere bij 

noten, margarines, kazen etc. 
  
4. Productverbetering 

 
Er zijn in het kader van de NAPV-informatiecampagne twee bijeenkomsten 

gehouden in november. Een aantal bedrijven heeft hun aanpak gedeeld met 
anderen. Er is aandacht besteed aan vragen over de aanpak. De tweede 
informatiebijeenkomst was bedoeld voor de out-of-home sector. Belangrijke 
vragen waren wat de NAPV voor deze sector kan betekenen en welke 

aandachtspunten er zijn bij de ontwikkeling van aanvullende criteria voor 
maaltijden. Suggesties voor thema’s voor de resterende bijeenkomsten zijn 
welkom en kunnen bij VWS worden gemeld. In april vindt de eerstvolgende 

bijeenkomst plaats en na de zomer is een afsluitende bijeenkomst voorzien. 
Verder start binnenkort de eerste tussenevaluatie van de NAPV en gaat VWS aan 
de slag met het uitwerken van wettelijke maatregelen rond productverbetering.  
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De voorzitter geeft aan dat de hoop is dat de NAPV zal werken en dat niet 
overgegaan moet worden op wettelijke maatregelen. De Tweede Kamer heeft 

nadrukkelijk gevraagd aan de staatssecretaris om wel alvast wettelijke 
maatregelen voor te bereiden.  
Volgens de FNLI werken bedrijven hard aan productverbetering. De FNLI vraagt 
zich af of de Tweede Kamer een termijn voor ogen heeft.  
VWS geeft aan dat de Tweede Kamer zich niet heeft uitgesproken over een 
termijn. Aan de staatssecretaris is meegegeven om de voorbereiding alvast ter 

hand te nemen. Een aantal fracties heeft ongeduld met het bestrijden van  
overgewicht en obesitas, omdat deze problemen gepaard gaan met een hoge 
ziektelast.  
De Hartstichting vindt het niet helemaal helder wat nu precies uitgewerkt wordt en 
hoe de betreffende afspraken uit het Regeerakkoord worden ingevuld.  
Volgens VWS moet de NAPV serieus worden genomen. Het coalitieakkoord is zo 
uitgelegd dat meer bindende afspraken voorbereid kunnen worden. In het   

uiterste geval leidt het tot maximaal toegestane hoeveelheden zout/suiker/vet 
middels wetgeving. Daar moet wel noodzaak voor zijn. Idealiter leidt de NAPV tot 
fikse verbetering in productsamenstelling en als dat niet het geval blijkt, dan 
volgen meer bindende afspraken. De voorbereiding wordt ter hand genomen. 
Omdat het ingewikkeld is, is het slim om ermee aan de gang te gaan. Het moet 
gezien worden als een oproep aan de industrie om echt werk van 
productverbetering te maken.  

Volgens de Consumentenbond loopt productverbetering al heel lang en worden 
maar kleine stappen gezet. De Consumentenbond is dus blij dat er 
voorbereidingen voor wettelijke maatregelen worden opgestart, ook gezien de 
beperkingen bij Nutri-Score.  
VWS benadrukt dat Nutri-Score de inzet op NAPV niet vervangt. De NAPV is de 
basis voor het verbeteren van producten en Nutri-Score is een hulpmiddel in de 

keuze voor gezondere producten. 
Volgens het CBL zijn er de afgelopen tijd mooie stappen gezet en hopelijk komt 
dat ook naar voren in de monitoring. 
De FNLI merkt op dat Nutri-Score niet werkt voor elke productgroep, maar dat het 
wel in het algemeen als prikkel gezien wordt voor productverbetering. Volgens de 
FNLI zullen zout, suiker etc niet weer in producten worden gevoegd, nadat het er 
al uit is gehaald. 

De wens van deelnemers is om weer bij elkaar te komen voordat Nutri-Score 

wordt ingevoerd.  
  
5. Rondvraag & afsluiting 

De voorzitter dankt eenieder voor de inbreng en sluit de vergadering. 

 

 


